



INNOVATION AND INCLUSION

Macken (Sweden) Integrating migrants through social franchising

Swedish classes for migrants working for the Macken cooperative have developed into a range of business activities and a cost-effective social franchising model which has been spreading in different municipalities across Sweden, providing several dozen jobs to disadvantaged people including migrants and refugees.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[ICT use: Tourism sector significantly ahead of the whole economy >>](#)

[Refugees can bring significant economic benefits >>](#)

[Chinese, the most welcoming of refugees, according to Amnesty >>](#)

[Launch of a Competence Centre on Microeconomic Evaluation >>](#)

[10 million part-time workers in the EU are under-employed >>](#)

[What priorities for the cohesion policy after 2020? >>](#)

[LIFE call for action grants 2016: more than €330 million available >>](#)

[Most digital EU countries lead globally >>](#)

[Estonia: First EaSI microfinance deal >>](#)

[Natura 2000: Six exemplary projects awarded >>](#)

[One death out of three in the EU could have been avoided >>](#)

[40 years of investments have improved Europe's bathing water >>](#)

[Innovation and circular economy: New 'Innovation Deals' pilot scheme >>](#)

['Europe in My Region' 2016 >>](#)

[Towards a European Platform against undeclared work? >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

Local authorities and the social economy in France

Jean-Pierre Pellegrin (AEIDL) reports on the recent RTES (Réseau des collectivités territoriales pour une économie solidaire / Local authorities for the social economy) meeting.

[Read more >>](#)

Other news

SOCIAL ECONOMY AND SUSTAINABLE RURAL DEVELOPMENT (MOUZAKI, GREECE, 16-23 JULY)

How **social enterprises** and **co-operatives** contribute to the **rural economy** and how these types of enterprise can be **supported**. This is the theme of the **15th Summer Academy** organised on 16-23 July by the **Euracademy Association** and the **Development Agency of Karditsa**.

[Read more >>](#)

HOW FAR IS EUROPE SWINGING TO THE RIGHT?

The New York Times published an interesting **infographic** and **overview** on the situation of **right wing parties** (from populists and nationalists to far-right neofascists) in **twenty European countries**.

[Read more >>](#)

THE SOCIAL ASPECTS OF THE 2015 MIGRATION CRISIS IN HUNGARY

A **study** published by **TÁRKI**, a long-time **partner of AEIDL**, provides an in-depth view of the current European refugee crisis and its repercussions in **Hungary**. **TÁRKI** has **assessed** the majority's welcoming **attitudes (xenophilia)** and rejection towards **asylum seekers (xenophobia)** since 1992. According to its latest **results**, in **January 2016**, the level of xenophobia reached an all-time high, and xenophilia practically disappeared.

[Read more >>](#)

TIMELINE OF A CRISIS: EUROPE'S ECONOMIC STRATEGY FROM 2008 TO TODAY

Europe has struggled to recover from the **global economic crisis** that began eight years ago. **EurActiv.com** takes a look at the main **policy and political events** in the EU since **2008**.

[Read more >>](#)

"SECURITY AND DEVELOPMENT: HOW TO MANAGE BORDERS?" (PARIS, 7 JULY)

A 'Policy Forum' on this theme is organized by **Grenoble-Alpes University** and the **Transfrontier Operational Mission (MOT)**. This forum is held within the framework of an **international research project, Borders in Globalization (BIG)**, which aims to discuss **public policies linked with borders** on different continents.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to **Jean-Luc Janot**.



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

27 MAI / MAY 2016

[> English version](#)



INNOVATION ET INCLUSION

Macken (Suède): la franchise sociale pour intégrer les migrants

Les cours de suédois pour les migrants travaillant pour la coopérative Macken ont débouché sur toute une gamme d'activités commerciales et sur un modèle de «franchise sociale»

rentable qui a essaimé dans différentes municipalités à travers la Suède, fournissant plusieurs dizaines d'emplois à des personnes défavorisées, notamment des migrants et réfugiés.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Utilisation des TIC: le tourisme nettement en pointe >>](#)

[Les réfugiés, ça peut rapporter >>](#)

[Les Chinois et les Allemands sont les plus accueillants envers les réfugiés, selon Amnesty >>](#)

[Lancement d'un centre de compétences sur l'évaluation microéconomique >>](#)

[10 millions de travailleurs à temps partiel sont sous-employés >>](#)

[Quelles priorités pour la politique de cohésion post-2020? >>](#)

[Appel à projets LIFE: plus de 330 millions d'euros disponibles >>](#)

[Les pays les plus numérisés de l'Union le sont aussi mondialement >>](#)

[Estonie: premier dispositif de microfinance EaSI >>](#)

[Natura 2000: six projets exemplaires récompensés >>](#)

[Un décès sur trois dans l'UE aurait pu être évité >>](#)

[40 ans d'investissements ont amélioré la qualité des eaux de baignade en Europe >>](#)

[Innovation et économie circulaire: «Innovation Deals», nouveau dispositif pilote >>](#)

[«Europe in My Region» 2016 >>](#)

[Vers une plateforme européenne contre le travail non déclaré? >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Les collectivités locales françaises et l'économie sociale et solidaire

Jean-Pierre Pellegrin de l'AEIDL fait le compte-rendu de la récente rencontre du Réseau des collectivités territoriales pour une économie solidaire (RTES).

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

ECONOMIE SOCIALE ET DÉVELOPPEMENT RURAL DURABLE (MOUZAKI, GRÈCE, 16-23 JUILLET)

Comment **soutenir** les **entreprises et coopératives sociales** qui contribuent à l'**économie rurale**. C'est le thème de la **15e Académie d'été** organisée du 16 au 23 juillet par l'**Euracademy Association** et l'**Agence de développement de Karditsa**.

[Lire plus >>](#)

L'EUROPE, À DROITE JUSQU'OU?

The New York Times a publié une intéressante **infographie** et **vue d'ensemble** sur la situation des **partis de la droite extrême** (des populistes et nationalistes à l'extrême-droite néofasciste) dans **vingt pays d'Europe**.

[Lire plus >>](#)

LES ASPECTS SOCIAUX DE LA CRISE MIGRATOIRE EN HONGRIE

TÁRKI, partenaire de longue date de l'**AEIDL**, a **analysé** la crise migratoire actuelle et ses répercussions en Hongrie. **TÁRKI** évalue depuis 1992 les **attitudes de la population** à l'égard des **demandeurs d'asile** (acceptation ou rejet). Ses derniers résultats, en janvier 2016, montrent que la **xénophobie** a atteint un niveau record et que la **xénophilie** a pratiquement disparu.

[Lire plus >>](#)

INFOGRAPHIE D'UNE CRISE: LA STRATÉGIE ÉCONOMIQUE DE L'EUROPE DE 2008 À AUJOURD'HUI

L'Europe a du mal à se remettre de la **crise économique mondiale** qui a commencé il y a huit ans. **EurActiv.com** retrace les principales **politiques et décisions économiques** dans l'UE depuis **2008**.

[Lire plus >>](#)

«SÉCURITÉ ET DÉVELOPPEMENT: COMMENT GÉRER LA FRONTIÈRE?» (PARIS, 7 JUILLET)

Un «**Policy Forum**» est organisé sur ce thème par l'**Université Grenoble-Alpes** et la **Mission Opérationnelle Transfrontalière (MOT)**. Ce forum se tient dans le cadre d'un **projet de recherche international**, **Borders in Globalization (BIG)**, dont l'un des objectifs est d'échanger sur les politiques publiques menées sur les différents continents en matière de **frontières**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à **Jean-Luc Janot**.

